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ZAPISNIK sa 

Trećeg sastanka Gospodarskog savjeta EFOS 

Osijek, 27. veljače 2020. 

15:00h do 17,05h 

 
 
Sastanku su nazočili: Sabina Škrtić (ENNA Grupa d.o.o.), Tadija Vrdoljak (Croatia banka 
d.d.), Ivan Sarić (Hrvatska udruga poslodavaca),  Zoran Uranjek (Harburg - Freudenberger 
Belišće d.o.o.), prof. dr. sc. Sunčica Oberman Peterka, prof. dr. sc. Boris Crnković, izv. prof. 
dr. sc. Ivan Kristek, prof. dr.sc. Josip Mesarić, doc. dr. sc. Ivan Kelić, izv. prof. dr.sc. 
Aleksandar Erceg, izv. prof. dr.sc. Ivo Mijoč, Katica Križanović, univ.spec.oec., prof. dr.sc. 
Sanja Pfeifer, izv. prof. dr.sc. Julia Perić i izv.prof. dr.sc. Anamarija Delić. 

 
DNEVNI RED 

 

1. Aktivnosti u sklopu projekta HKO – izrada standarda kvalifikacija za diplomske 

sveučilišne studije 

2. Revizija preddiplomskog studijskog programa Ekonomskog fakulteta u Osijeku 

3. Ponuda programa cjeloživotnog obrazovanja na Ekonomskom fakultetu u Osijeku 

4. Razno 

 

Predsjednik GS pozdravio je nazočne, te otvorio sastanak uz napomenu da bi se sastanci 

Gospodarskog savjeta trebali održavati u terminu koji odgovara većini, a da rokovi koji su 

planirani projektom bi trebali biti više fleksibilniji. 
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Ad.1. prof. dr. sc. Sunčica Oberman Peterka prezentirala je aktivnosti u sklopu projekta 

HKO s posebnim osvrtom na izradu standarda kvalifikacija što je aktualna aktivnost u 

navedenom projektu. Razmatralo se o mogućim nazivima kvalifikacija za završeni 

diplomski sveučilišni  studij ili integrirani, te na konkretnom primjeru za smjer 

poduzetništvo, a prijedlozi su: 

Magistar (poslovne) ekonomije – poduzetništvo 

Magistar (poslovne) ekonomije iz poduzetništva 

Magistar (poslovne) ekonomije za poduzetništvo. 

 

Gosp. Uranjek je istaknuo kako je više za naziv poslovna ekonomija, a sam naziv bi trebao 

biti u duhu hrvatskog jezika, te se stoga složio sa prijedlogom Magistar (poslovne) 

ekonomije za poduzetništvo.  

Gosp. Vrdoljak je konstatirao da je naziv predug, dok je naše tržište je preplitko i pitanje 

je hoće li prepoznati kvalifikaciju. 

Prof. Oberman Peterka napomenula je kako Ekonomski fakultet u Osijeku trenutno ima 

kvalifikacije: mag. poslovne ekonomije i mag. ekonomije, te da zasigurno treba imati više 

razgovora sa poslodavcima. 

Gosp. Uranjek predložio je da se i u nazivu institucije koristi pojam business, na što je 

Dekan ustvrdio da je vrlo vjerojatno da engleska inačica naziva Fakulteta nosi u sebi naziv 

business.  

Gosp. Uranjek je konstatirao da je potrebno ići naprijed i u skladu sa trendovima, te da je 

dobro da mladi čovjek dobije titulu magistra poslovne ekonomije iz nečega, jer to daje 

poslodavcu jasniju sliku o njegovoj stečenoj kvalifikaciji.  

Gosp. Tadija je nadodao da treba razvijati prepoznatljivu kvalifikaciju. 
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Ad 2. Prof. Crnković, dekan Fakulteta je predstavio reviziju preddiplomskog studijskog 

programa Fakulteta koja je u skladu sa vizijama Fakulteta u budućnosti.  Istaknuo je kako 

se trenutno provodi izmjena preddiplomskog studijskog programa koji je s jedne strane 

temelj za upis na diplomske studije, a s druge strane također treba dati široki spektari 

kvalifikacija. EFOS trenutno nudi 6 diplomskih studijskih programa i to jedan iz 

ekonomije i 5 studija iz poslovne ekonomije. Predstavio je usporedive studije 

visokoškolskih institucija iz Slovenije, Nizozemske, UK, Mađarske i Austrije koji su bili 

svojevrsni benchmark pri definiranju izmjena preddiplomskog studijskog programa 

EFPS-a. Nadalje, predstavljeni su ciljevi studija, ishodi učenja i skupine kolegija (osnovni 

ekonomski kolegiji, metodološki kolegiji, kolegiji okruženja, poslovni kolegiji, izborni 

kolegiji, vještine i završni rad). 

Gosp. Vrdoljak smatra da bi trebalo skratiti popis kolegija okruženja (npr. sadržaj kolegija 

Javne financije bi trebalo integrirati unutar drugog kolegija. Gđa. Škrtić se slaže da treba 

komprimirati kolegije okruženja jer je trend da se sve integrira, te nadodaje da naši 

studenti ne razumiju lance vrijednosti unutar kompanije (što je što moram znati o 

finanancijama, pravu, marketingu,…), nedostaje kontroling da se shvati analitička 

funkcija, te objasniti međuzavisnosti. Na to se je razvila polemika je li to ipak razina 

preddiplomskog studija ili ipak pripada razini diplomskog studija.  

 

Ad. 3.  

Prof. Kristek je prezentirao proces pokretanja cjeloživotnog učenja pri UNIOS-u, istaknuo 

prednosti i nedostatke tog procesa, te predstavio aktualne programe cjeloživotnog učenja 

pri EFOS-u.  Pozvao je članove Gospodarskog savjeta da se uključe u predlaganje novih 

programa cjeloživotnog učenja. 
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Gosp. Vrdoljak istaknuo je kako su programi usavršavanja iz računovodstva, financija i 

kontrolinga koji se traže na tržištu, te dodao kako je financijska pismenost izuzetno niska, 

te bi kada su financije u pitanju trebali početi od bazičniji stvari (npr. financije za 

nefinancijaše). 

Porezni savjetnici su program budućnosti – to je područje na kojem treba poraditi, uz 

financije i računovodstvo. 

Prof. Mijoč je istaknuo da na EFOS-u se nudi takav program za porezne savjetnike no 

postoji problem jer je centralizirana priča o poreznim savjetnicima s obzirom da se ispiti 

za poreznog savjetnika polažu isključivo u Zagrebu. 

Prijedlog je da se ponudi stručni seminar iz poreza. 

Gosp. Sarić predložio je da se na Fakultetu provodi edukacija za korištenje excela. 

 

Dekan je istaknuo kako je namjera da se u izvedbu programa cjeloživotnog učenja uključe 

Aluminiji EFOS-a, te se radi na osnivanju centra za cjeloživotno učenje koji bi nudio 

formalne i neformalne programe. 

 

Gđa. Škrtić je suglasna sa prijedlogom programa za porezne savjetnike i smatra da njihovo 

vrijeme tek dolazi, jer će kompanije sve više tražiti usluge poreznih savjetnika. Nadodaje 

kako mnoga poduzeća ne razumiju alate koji im stoje na raspolaganju te su spremi platiti 

edukaciju. Navodi primjer nove platforme Green deal  istaknuvši kako se EIB  već definirao 

kao „zelena banka“. Smatra da je interesantno i područje pokretanja tvrtke/osnivanja 

firme, te bi trebalo ponuditi program u kojem će steći znanja o osnivanju novih firmi 

(j.d.o.o., d.o.o., obrt i sl.), te ističe kako još uvijek nismo spremi platiti znanje. 

Prof. Oberman Peterka istaknula je namjeru pokretanja programa Poduzetničke 

akademije 
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Gosp. Uranjek je predložio da se uvede program usavršavanja iz područja poslovne 

komunikacije, kao i prezentacijske vještine, na što se je nadovezala gđa. Škrtić istaknuvši 

da bi svaki kolegij trebao sadržavati usvajanje i prezentacijskih vještina. 

 

Ad. 4. istaknuto je kako je pri EFOS-u u fazi oformljavanje Ureda za razvoj karijera 

studenata, a što će biti tema narednih sastanaka Gospodarskog savjeta. 

 

Prof. Crnković je dao završno razmatranje istaknuvši da predstoji definiranje ishoda 

učenja po kolegijima u čemu se očekuje pomoć upravnog vijeća Alumni EFOSa i članova 

Gospodarskog savjeta, što bi bila jedna od tema idućeg sastanka Gospodarskog savjeta. 

 

 

Zapisnik sastavila Katica Križanović, univ.spec.oec., 27.02.2020. 


